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ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ 
 
 
Caràcter:  ordinari 
Data:   26 de març de 2013 
Horari:  18 hores 
Lloc:   sala de sessions de l’Ajuntament d’Artà 
 
 
Hi assisteixen: 
Jaume Alzamora Riera,  batle     
Magdalena Maria Fernández,  regidora 
Maria del Mar López Martí,  regidora 
Guillem Caldentey Crego,  regidor 
Manuel Galán Massanet,  regidor 
Maria Paula Ginard Vílchez,  regidora 
Onofre Serra Vila,   regidor 
Bartomeu Gili Nadal,   regidor 
Maria Antònia Sureda Martí,  regidora 
Magdalena Llull Ferrer,  regidora 
Juan Lliteras Espinosa,  regidor 
Miguel Servera Morey,  regidor 
Jaime Ginard Muñoz,   regidor 
 
Celia Martínez-Piñeiro de Urquiza, secretària 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació, si s’escau, de l’acta del Ple de la sessió de 27 de novembre de 2012. 
2. Aprovació, si s’escau, de la proposta de felicitació als agents de la Policia Local Serafín Mestre 
Ginard i Antonio Lallave Baena. 
3 Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta l’Equip de Govern municipal i el grup municipal 
I. Verds de suport al CEIP Na Caragol. 
4. Aprovació, si s’escau, de l’expedient extrajudicial de crèdits 1/2013. 
5. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal I. Verds sobre el Sàhara 
Occidental. 
6. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal I. Verds per instar l’Equip de 
Govern a presentar projectes destinats a la protecció i preservació del patrimoni cultural susceptibles de 
cofinançament amb els fons europeus FEDER. 
7. Informació de les resolucions de Batlia corresponents al mes de febrer de 2013 i a dia 15 de març de 
2013. 
8. Precs i preguntes. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
1. Aprovació, si s’escau, de l’acta del Ple de la sessió de 27 de novembre de 2012 
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En acompliment d’allò que disposen l’article 97.2 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de 
règim local de les Illes Balears, i l’article 91.1 del Reglament d’organització i funcionament i règim 
jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, el batle demana als 
membres de la corporació si algú té alguna observació a fer sobre l’acta de la sessió de dia 27 de  
novembre de 2012, de la qual se n’ha expedit, prèviament, una còpia de l’esborrany a cada regidor per 
al seu coneixement, rectificació d’errades o possible formulació d’al·legacions, si n’és el cas. 
 
Els reunits acorden, per unanimitat, essent tretze el nombre legal de membres del consistori i tretze els 
assistents, aprovar l’acta de la sessió de 27 de novembre de 2012. 
 
 
2.  Aprovació, si s’escau, de la proposta de felicitació als agents de la Policia Local Serafín Mestre 
Ginard i Antonio Lallave Baena 
 
El batle explica que es tracta d’una felicitació proposada per la Guàrdia Civil. Tot seguit, resumeix la 
moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Vist l’escrit tramès a aquest Ajuntament pel comandant en cap de la Subdirecció General 
d’Operacions / Agrupació de Trànsit del cos de la Guàrdia Civil, que, copiat literalment, diu: 
 
“En data 11 de novembre de 2012 es va tenir coneixement d’un accident de circulació a la carretera Ma-
12, PK 9,200, en el terme municipal d’Artà, consistent en un atropellament a tres ciclistes amb el 
resultat d’un mort i dos ferits lleus, en el qual el conductor responsable de l’accident va fugir, i a on 
l’actuació ràpida dels membres de la Policia Local d’aquesta localitat, l’oficial Serafín Mestre Ginard i 
l’agent Antonio Lallave Baena, va ser determinant per a esbrinar la localització i detenció del 
responsable de l’accident i el total aclariment dels fets. 
 
En conseqüència, es va remetre escrit a la prefectura de l’Agrupació de Trànsit de la Guàrdia Civil, per 
donar compte dels fets ocorreguts, així com per informar de la col·laboració rebuda dels agents 
esmentats. 
 
Tenc l’honor de comunicar-li que, en data 1 de febrer de 2013, l’Il·lm. Sr. General de Divisió Cap de 
l’Agrupació de Trànsit de la Guàrdia Civil, remetia una felicitació dirigida al personal de la Policia 
Local de l’Ajuntament d’Artà que va participar en el servei, per la seva “gran professionalitat, zel i amor 
al servei, posats de manifest en la realització d’aquest”, felicitació a què s’uneix la meva pròpia.” 
�

Conclusió 
 
Propòs fer un reconeixement a aquests dos agents, l’oficial Serafín Mestre Ginard i l’agent Antonio 
Lallave Baena, per la seva col·laboració amb la Guàrdia Civil per poder esbrinar un fet greu i causant 
d’alarma social, essent decisiva la seva actuació per aclarir, ràpidament i totalment, els fets. 
 
Per tot això, es proposa al Ple l’adopció dels següents acords: 
 
1. Felicitar els agents de policia Serafín Mestre Ginard i l’agent Antonio Lallave Baena i fer constar el 
reconeixement de mèrits per la seva ràpida i decisiva actuació en l’accident de trànsit d’atropellament 
de tres ciclistes del passat 11 de novembre de 2012. 
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2. Trametre aquest acord als agents Serafín Mestre Ginard i Antonio Lallave Baena de la Policia Local 
d’Artà.>> 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, manifesta la seva conformitat.  
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, manifesta la seva conformitat. Diu que noten a faltar la presència dels 
dos policies locals i els donen l’enhorabona. 
 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, manifesta la seva conformitat. 
 
Els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Felicitar els agents de policia Serafín Mestre Ginard i l’agent Antonio Lallave Baena i fer constar el 
reconeixement de mèrits per la seva ràpida i decisiva actuació en l’accident de trànsit d’atropellament 
de tres ciclistes del passat 11 de novembre de 2012. 
 
2. Trametre aquest acord als agents Serafín Mestre Ginard i l’agent Antonio Lallave Baena de la Policia 
Local d’Artà. 
 
 
3. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta l’Equip de Govern municipal i el grup 
municipal I. Verds de suport al CEIP Na Caragol 
 
El batle diu que avui un grup de pares i mares del CEIP Na Caragol els han sol·licitat poder intervenir 
en aquest punt. Diu que, a pesar de no haver-ho sol·licitat dins el termini i en la forma escaient, els 
autoritza a intervenir, en pro de la participació ciutadana. 
 
A continuació, una representant d’aquest grup llegeix la seva intervenció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<A causa de la denúncia d’una família del CEIP Na Caragol per la forma en què l’escola tracta 
l’ensenyament del castellà als seus fills i amb el rerefons de la LOMCE, també anomenada llei Wert, i 
el Decret integral de llengües, un grup de famílies, a les quals amb posterioritat s’ha afegit l’AMIPA del 
centre, creiem oportú defensar el model educatiu que l’escola Na Caragol ha duit a terme amb èxit al 
llarg dels darrers vint-i-cinc anys. 
 
La nostra llengua no és únicament un vehicle de comunicació, sinó que és molt més, tal com es recull al 
preàmbul del nostre Estatut d’autonomia: “la llengua catalana, pròpia de les Illes Balears i la nostra 
cultura i tradicions són uns elements identificadors de la nostra societat i, en conseqüència, són 
elements vertebradors de la nostra identitat”. 
 
Creiem sincerament que el català no divideix, sinó que justament fa tot el contrari: gestiona tota la 
diversitat lingüística que hi ha al nostre poble i fa compatibles les diferents identitats d’origen amb una 
identitat compartida, integrant en el nostre poble tots els que hi habitam, indiferentment de la nostra 
procedència. 
 
Els que signam aquest text estam convençuts que la immensa majoria de les famílies de la nostra escola, 
en escolaritzar els nostres infants, ho hem fet precisament tenint en compte el projecte educatiu i 
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lingüístic que aquesta escola té des de fa més de vint-i-cinc anys, que no vol segregar els seus alumnes 
per llengua, i que tants bons resultats ha donat, comprovables no només en els nostres exalumnes, sinó 
en tots els alumnes escolaritzats en un sistema d’immersió, que converteix tots els infants, de qualsevol 
procedència, en persones bilingües —amb perfecte coneixement del castellà—, i els dóna un avantatge 
comparatiu respecte als infants monolingües i a la vegada facilita l’aprenentatge de terceres llengües 
(l’informe PISA 2009 de l’OCDE així ho avala). 
 
Volem donar suport als mestres de la nostra escola, que darrerament han estat tatxats de desvergonyits i 
maltractadors d’infants, afirmacions que per a nosaltres són falses, infames i oportunistes. Res més 
enfora de la realitat, les i els mestres de Na Caragol, i de forma general el personal educatiu, són 
professionals d’un gran nivell que, amb recursos a dia d’avui més que limitats, treballen per un 
ensenyament públic i de qualitat, i tracten els nostres fills amb tot l’amor amb què nosaltres també els 
tractam.>> 
 
Seguidament, el batle diu que ha donat importància a aquesta carta, ja que compta amb més de 1.000 
firmes de suport. 
 
A continuació, llegeix la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<La Conselleria d’Educació del Govern de les Illes Balears va donar la possibilitat a les famílies que 
poguessin escollir la llengua en què els seus fills i filles havien de ser atesos en la primera 
escolarització, sense dotar dels recursos suficients als centres escolars per poder atendre aquestes 
peticions. 
 
Aquesta mesura amaga la intenció real de l’Administració autonòmica de fer una passa enrere en la 
normalització lingüística de les Illes Balears i per això intenta atacar els fonaments de l’educació, que 
fins avui han funcionat de forma satisfactòria. Els docents són els que saben i coneixen com s’ha 
d’aplicar l’ensenyament lingüístic per tal d’atendre i fer acomplir l’article 4.1 de l’Estatut d’autonomia 
de les Illes Balears, que defineix la llengua catalana com a llengua pròpia i cooficial de les Illes Balears. 
A més, l’article 4.3 preveu que les institucions de les Illes Balears han de garantir l’ús normal i oficial 
del català, han de prendre les mesures necessàries per assegurar-ne el coneixement i han de crear les 
condicions que permetin arribar a la plena igualtat amb la llengua castellana quant als drets dels 
ciutadans de les Illes. 
 
Des dels seus inicis, el CEIP Na Caragol, en el seu projecte lingüístic inicial, revisat i aprovat en el 
2004, ja planteja que la llengua catalana sigui la vehicular del centre, així com la que s’utilitzarà per a 
l’escolarització. Això es justifica per l’evident situació d’inferioritat en què es trobava i es troba aquesta 
llengua dins el nostre entorn, especialment en certs àmbits. Com a llengua feble necessita ser protegida 
per a poder situar-se en condicions de major igualtat possible vers l’altra llengua oficial, el castellà, la 
força de la qual és evident. Avui dia aquesta situació no s’ha normalitzat, absolutament tots els alumnes 
saben parlar i escriure en castellà, però una gran part d’aquests no ho saben fer en català. Per això és 
necessari que la llengua catalana continuï essent objecte de protecció. La llengua d’un poble és una part 
vital d’allò que el defineix com a tal, de les seves arrels i cultura. 
 
A principi del curs 2012-2013 es va fer efectiva la llibertat d’elecció, i es donà com a resultat que una 
aclaparadora majoria de les famílies optaven per escollir la llengua catalana o bé adherir-se a allò que 
s’estipulava en els projectes lingüístics dels centres. 
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En el cas del CEIP Na Caragol, només 4 famílies escolliren la llengua castellana com a llengua de 
primera escolarització. Per donar compliment a la normativa que exigia l’atenció en la llengua escollida 
a tots els alumnes, l’equip directiu de Na Caragol va dissenyar les estratègies didàctiques i 
d’organització oportunes per garantir l’atenció dels alumnes en llengua castellana. 
 
A més, aquesta organització interna va tenir, en el seu dia, el vistiplau de la Conselleria d’Educació, a 
través del seu Departament d’Inspecció amb l’aprovació dels horaris generals, així com l’aprovació de 
la Programació general anual, document en què es detalla tot el funcionament i l’organització del centre. 
 
Ara, les mesures que s’han implementat per donar acompliment a la petició dels pares i mares que 
havien sol·licitat l’escolarització en llengua castellana, han provocat que una família hagi denunciat el 
centre, segons la informació apareguda al diari El Mundo el passat 12 de març. 
 
Per tot això, es proposa al Ple que adopti els següents 
 
ACORDS: 
 
1. Fer constar el total i absolut suport de l’Ajuntament d’Artà al CEIP Na Caragol per la seva tasca, 
continuada durant molts d’anys, en defensa de la cultura i la llengua pròpia, pel seu respecte a altres 
llengües i cultures, pel seu compromís inequívoc amb l’educació sense discriminacions i al costat dels 
sectors més necessitats. 
 
2. Rebutjar el tractament que el diari El Mundo ha dispensat al seu equip directiu, un tractament injuriós 
i calumniós que han hagut de suportar uns professionals de l’educació per haver fet complir el Projecte 
lingüístic de centre, aprovat al seu dia pel Claustre i pel Consell Escolar. 
 
3. Fer arribar aquest acord al CEIP Na Caragol, a la Conselleria d’Educació, al diari El Mundo i a la 
Fundación Nacional Círculo Balear.>> 
 
El batle diu  que li han informat, del CEIP Na Caragol, que han de donar entre 6 i 12 hores de castellà. 
El CEIP Na Caragol va fer una consulta per organitzar aquestes hores i imparteix l’assignatura de 
castellà entre 6 a 6 hores i mitja, més 3 hores del pati. 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que vol donar l’enhorabona a part de la comunitat educativa del 
CEIP Na Caragol per defensar la nostra llengua. Diu que, si la Conselleria va donar una indicació al 
CEIP, han estat d’enhorabona per haver-ho aconseguit. A continuació, llegeix la seva intervenció, que, 
copiada literalment, diu: 
 
<<Aquest Partit Popular ha aconseguit trencar el consens polític que hi havia envers la llengua, tant 
catalana com castellana, des de fa més de 20 anys. 
 
Aquest fet passa per oferir una cosa que no es té clar ni com es farà, ni qui la farà ni amb quins mitjans. 
El Partit Popular no va donar cap tipus d’informació ni a les famílies, ni als equips directius ni a ningú 
de com es duria a terme aquesta elecció de llengua de primer ensenyament. Es va gastar més de 
12.000 euros en cartes a les famílies perquè poguessin triar una cosa que no sabien ben bé com s’havia 
de fer i que, a hores d’ara, tampoc no es té clar. 
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Quan es va donar l’opció de triar la llengua de primer ensenyament, no es varen dotar els professionals 
de l’ensenyança ni dels mitjans necessaris ni de la informació pertinent.  
 
El Partit Popular actual ha aconseguit enfrontar a la comunitat educativa en una batalla que no té sentit: 
una batalla per la llengua. Ha passat per damunt del consens que hi havia a la comunitat educativa i 
també per damunt de l’elecció dels distints projectes lingüístics dels diferents centres i aprovats pels 
consells escolars. Ha atemptat contra el que ell mateix anomena l’autonomia de centre.  
 
Per tal de donar una possible sortida a tot aquest embolic, han carregat a l’espatla dels mestres una 
responsabilitat que no tenen gaire clar com l’han de dur a terme i que cada un d’ells ho ha fet de la 
millor manera possible. Ha carregat en els distints equips directius la confecció d’un horaris que 
permetin aquesta atenció a la llengua de primer ensenyament. Ha posat al servei dels centres escolars un 
conjunt de tècnics la resposta dels quals a les distintes preguntes era “feis-ho així com podeu”. 
 
Han llevat uns recursos a l’alumnat NESE que aquest sí que necessita verdadera atenció. Molts dels 
mestres AD ara han de dedicar hores i esforços per donar sortida a un alumnat que no té cap tipus de 
dificultat enfront a molt d’alumnat que sí necessita dels seus serveis. 
 
Aquesta moció vol donar suport a tota la comunitat educativa de Na Caragol que ara ho passa molt 
malament defensant un model lingüístic que ha demostrat sobradament de la seva eficàcia. Ha de fer 
front a una denúncia d’uns fets que han estat avalats i acceptats per la inspecció educativa i, 
indirectament, per la Conselleria.  
 
No podem deixar de pensar que aquesta denúncia no hagi estat utilitzada per distints mitjans de 
comunicació ni per organitzacions com el diari El Mundo i la Fundación Nacional Circular Balear per 
carregar sobre el conseller Bosch per no haver estat més contundent amb el tema de la llengua. 
 
Donarem suport a la moció que se’ns presenta, perquè d’aquesta forma defensam un model lingüístic 
que defensa la nostra llengua. 
 
Per acabar, no deixa de ser curiós que la Conselleria no doni un suport més decidit al CEIP Na Caragol, 
ja que té un model lingüístic que ara vol implantar, amb distints matisos, a tots els centres sostinguts 
amb fons públics amb el seu decret del tractament integrat de les llengües.>> 
 
El mateix portaveu diu que votaran a favor de la moció. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, manifesta la seva conformitat. 
 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, diu que està d’acord amb la moció. 
 
Els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Fer constar el total i absolut suport de l’Ajuntament d’Artà al CEIP Na Caragol per la seva tasca, 
continuada durant molts d’anys, en defensa de la cultura i la llengua pròpia, pel seu respecte a altres 
llengües i cultures, pel seu compromís inequívoc amb l’educació sense discriminacions i al costat dels 
sectors més necessitats. 
 
2. Rebutjar el tractament que el diari El Mundo ha dispensat al seu equip directiu, un tractament injuriós 
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i calumniós que han hagut de suportar uns professionals de l’educació per haver fet complir el Projecte 
lingüístic de centre, aprovat al seu dia pel Claustre i pel Consell Escolar. 
 
3. Fer arribar aquest acord al CEIP Na Caragol, a la Conselleria d’Educació, al diari El Mundo i a la 
Fundación Nacional Círculo Balear. 
 
 
4. Aprovació, si s’escau, de l’expedient extrajudicial de crèdits 1/2013 
 
La regidora delegada de les àrees d’Urbanisme i Hisenda, Sra. Maria, informa sobre l’expedient 
extrajudicial de crèdit 1/2013, que s’apuja a la quantitat de 529.768,51 �. Diu que aquesta quantitat s’ha 
reduït molt més de la meitat en relació a l’expedient de l’exercici anterior. Tot seguit, proposa adoptar 
els acords següents: 
 
<<1. Aprovar el reconeixement dels crèdits, per un import total de 529.768,51 �, que figuren a la relació 
annexa. 
 
2. Aplicar, amb càrrec al pressupost de l’exercici de 2013, els crèdits corresponents i amb càrrec a les 
partides respectives.>> 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que en el Plenari de 31 de gener de 2012 es va aprovar un altre 
expedient extrajudicial de crèdits que s’apujava a la quantitat d’1.324.129 �, corresponent a l’exercici 
de 2011. Ara es planteja un altre expedient extrajudicial de 529.768 � d’un pressupost que es va aprovar 
al mes de juliol; és a dir, sols de mig any i, si ho transportam a tot un any, seria més o manco 
d’1.060.000 �. Diu que, en consonància amb el vot en contra que emeteren en l’aprovació dels 
pressupostos, hi votaran en contra. 
 
La regidora d’Urbanisme i Hisenda, Sra. Maria, diu que aquest expedient és un extrajudicial de tot l’any 
2012. Manifesta que l’Equip de Govern està fent un gran esforç, perquè la quantitat total ha baixat més 
del doble.  
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que hi votarà en contra. 
 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, diu que no hi votarà a favor. Opina que és molt important aprovar 
aquest punt; però també és molt important donar un repàs a l’empresa que du la gestió del servei de 
recollida de residus per incompliment en la seva gestió. Informa que aprovarà aquest expedient 
extrajudicial el dia que es demostri que es du endavant l’auditoria d’aquesta empresa. 
 
A continuació, se sotmet aquest punt a votació, el qual, per 6 vots a favor (UIA i CxI) i 7 vots en contra 
(PSOE, PP i I. Verds), no resulta aprovat per manca de quòrum en la votació. 
 
 
5. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal I. Verds sobre el Sàhara 
Occidental 
 
El portaveu d’Iniciativa Verds, Sr. Caldentey, llegeix la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<El passat diumenge 17 de febrer va ser un dia trist per al poble sahrauí i per a la justícia internacional. 
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24 activistes sahrauís pels drets humans, que es van manifestar fa més de dos anys en favor dels drets 
del poble sahrauí, van ser condemnats a dures penes en un judici molt criticat pels observadors 
internacionals, especialment per la manca total de proves inculpatòries aportades per l’acusació. Per 
aquest motiu, Iniciativa Verds d’Artà manifestem la nostra enèrgica condemna davant aquesta 
pantomima jurídica. 
 
El judici, oficiat per un tribunal militar a Rabat, contra 24 civils sahrauís s’ha tancat amb brutals 
condemnes. Vuit activistes han estat condemnats a cadena perpètua, quatre a 30 anys de presó i vuit a 
25 anys de presó.  
 
El “delicte” dels 24 activistes va ser prendre part al campament de Gdeim Izik, també conegut com el 
“Campament de la Dignitat”, a El Aaiun, la capital del Sàhara Occidental. Els fets van ocórrer l’octubre 
del 2010 en una de les majors protestes pacífiques que s’hi han produït, durant la qual uns 40.000 
sahrauís reclamaren els seus drets polítics, socials i econòmics. També va ser la major protesta des que 
el 1975 Espanya va abandonar el territori de la seva antiga colònia. El campament de Gdeim Izik va ser 
brutalment desallotjat el 8 de novembre de 2010 per les forces de seguretat marroquines i centenars de 
persones van ser detingudes, 24 de les quals han estat preses en espera de judici durant 27 mesos, 
sotmeses a tortures i vexacions per part de les autoritats marroquines. 
 
Aquells que defensem els drets del poble sahrauí estem encara perplexos davant el procediment judicial 
seguit i la sentència condemnatòria adoptada.  
 
Per aquests motius, es proposa al Ple que adopti els següents 

ACORDS: 
 
1. Traslladar una resolució al Ministeri d’Afers Exteriors de l’Estat espanyol, per tal que traslladi als 
àmbits oportuns (ONU, UE), la més enèrgica protesta davant aquests fets i exigeixi al Regne del Marroc 
l’alliberament immediat d’aquests 24 presos polítics contra els quals no s’ha exhibit cap prova.  
 
2. Demanar al Govern espanyol que actuï a escala internacional per a què d’una vegada per totes es 
compleixi el dret internacional, es dugui a terme el referèndum pel dret a l’autodeterminació del poble 
sahrauí i es respectin els drets humans als territoris ocupats del Sàhara Occidental.>> 
 
El batle manifesta la seva conformitat.  
 
La regidora del PSOE, Sra. Ginard, diu que hi està d’acord. Diu que no li sorprenen aquests fets després 
de tota la campanya que s’ha fet durant aquests anys. 
 
El portaveu de CxI, Sr. Gili, diu que hi està a favor.  
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, manifesta la seva conformitat. 
 
Els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Traslladar una resolució al Ministeri d’Afers Exteriors de l’Estat espanyol, per tal que traslladi als 
àmbits oportuns (ONU, UE), la més enèrgica protesta davant aquests fets i exigeixi al Regne del Marroc 
l’alliberament immediat d’aquests 24 presos polítics contra els quals no s’ha exhibit cap prova.  
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2. Demanar al Govern espanyol que actuï a escala internacional per a què d’una vegada per totes es 
compleixi el dret internacional, es dugui a terme el referèndum pel dret a l’autodeterminació del poble 
sahrauí i es respectin els drets humans als territoris ocupats del Sàhara Occidental. 
 
 
6. Aprovació, si s’escau de la Moció que presenta el grup municipal I. Verds per instar l’Equip de 
Govern a presentar projectes destinats a la protecció i preservació del patrimoni cultural 
susceptibles de cofinançament amb els fons europeus FEDER 
 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, llegeix la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<1. Ateses les bases reguladores per a la concessió de subvencions a entitats públiques en matèria 
d’actuacions previstes en el programa operatiu FEDER 2007/2013 (BOIB 64, de 28 d’abril de 2011), de 
les quals cal destacar, entre d’altres: 1) hi ha previst destinar un total de 13.600.000 euros a projectes 
relacionats amb la protecció i preservació del patrimoni cultural (dins de l’eix “Desenvolupament 
sostenible local i urbà”); 2) són susceptibles de cofinançament els béns mobles (com, per ex., la 
pinacoteca municipal); 3) (art. 3.1) “L’atorgament de les subvencions regulades en aquesta Ordre és 
compatible amb l’obtenció d’altres subvencions o ajudes per a la mateixa finalitat”; 4) Qualsevol entitat 
pública de les Illes Balears pot acollir-se a aquest fons. 
 
2. Atesos els compromisos que els diferents equips al capdavant del Consell de Mallorca (des de B. 
Vicens fins a M. Salom, passant per M. L. Mascaró) han formulat, en relació a la rehabilitació del 
monestir de Bellpuig, de propietat d’aquella institució; i ateses les múltiples reclamacions que, al 
respecte de l’execució d’aquesta rehabilitació, ha protagonitzat, de manera generalment unànime, 
aquesta corporació municipal. Atesa, per ser la més recent, la visita de la presidenta del Consell del mes 
de novembre de 2011, en què es reiterava el compromís, emmarcant la rehabilitació en la potenciació 
del turisme cultural i productes turístics que puguin frenar l’estacionalitat turística. Atès que, per altra 
banda, tot indica que s’han deixat perdre els fons estatuaris prevists per dur a terme aquest projecte. 
 
3. Ateses les línies de feina que, amb fons financers del Pla turístic Artà Sorprèn, s’han iniciat i que 
podrien tenir una continuïtat, i atesos els projectes de rehabilitació i conservació patrimonial que, en 
estat més o menys avançat actualment, podrien significar així mateix la creació i adaptació de nou 
productes no només de caire historicopedagògic sinó també turístic: talaiot de sa Canova/clova des Xot, 
pinacoteca municipal, xarxa de camins de titularitat municipal (neteja, senyalització, difusió mitjançant 
sistemes electrònics i en línia amb geolocalització, etc.), pont den Vell (Qanat i síquia de la Font de la 
Vila). 
 
4. Ateses les informacions recents, segons les quals el passat 2012 no s’ha finançat a les Illes cap 
projecte amb càrrec a aquesta font europea de finançament i, en el que duim de període 2007-2012, 
només s’hauria invertit una tercera part de la xifra prevista. 
 
Per aquests motius, es proposa al Ple que adopti els següents 
 
ACORDS: 
 
1. Reiterar novament al Consell de Mallorca la reclamació perquè es dugui a terme el projecte de 
rehabilitació del monestir de Bellpuig. 
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2. Instar l’Equip de Govern a analitzar la viabilitat de cofinançament amb els fons europeus esmentats 
sobre projectes com els esmentats anteriorment i a presentar les sol·licituds corresponents davant del 
Govern, si s’escau, al més aviat possible.>> 
 
El batle manifesta la seva conformitat. Diu que són conscients que el Consell no pensa fer cap actuació 
durant l’any 2013. 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que estaran a favor de tot el que sigui demanar vies de 
finançament per poder fer d’Artà un poble amb turisme sostenible. 
 
El portaveu de CxI, Sr. Gili, manifesta la seva conformitat. No obstant això, diu que no troben cap 
problema en relació al primer punt de la part dispositiva. En canvi, en relació al punt núm. 2 de la part 
dispositiva, en allò que fa referència a presentar les sol·licituds corresponents davant del Govern, diu 
que tenen dubtes, perquè el Govern no ha publicat la convocatòria. 

 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que, en els acords, s’han posat quantitats i en la moció no hi havia 
cap quantitat. També diu que, en aquest Ple, només es xerra d’ajudes per part del Govern balear o del 
Consell de Mallorca. No es parla d’actuacions fetes pel PP. Informa que la presidenta del Consell de 
Mallorca té moltes ganes de dur a terme la restauració del monestir de Bellpuig. Diu que ell estaria molt 
content que la presidenta del Consell posàs la fita i iniciàs la restauració. 
 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, afegeix un nou acord a la part dispositiva: “Instar el Govern 
balear a convocar la presentació de projectes susceptibles de cofinançament amb els fons europeus 
FEDER.” 
 
A continuació, els reunits acorden, per unanimitat:  
 
1. Reiterar novament al Consell de Mallorca la reclamació perquè es dugui a terme el projecte de 
rehabilitació del monestir de Bellpuig. 
 
2. Instar l’Equip de Govern a analitzar la viabilitat de cofinançament amb els fons europeus esmentats 
sobre projectes com els esmentats anteriorment i a presentar les sol·licituds corresponents davant del 
Govern, si s’escau, al més aviat possible. 
 
3. Instar el Govern balear a convocar la presentació de projectes susceptibles de cofinançament amb els 
fons europeus FEDER. 
 
 
Seguidament, el president diu que s’ha de tractar una moció que no figura en l’ordre del dia, que se 
n’ha de votar la seva inclusió i que s’ha de debatre, si n’és el cas. 
 
El portaveu de CxI, Sr. Gili, diu que la moció està presentada per UIA, CxI, PSOE i I. Verds. 
 
M1. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenten UIA, CxI, PSOE i I. Verds a favor que 
l’Ajuntament sigui ajudat econòmicament per part del CIM i del Govern balear amb motiu de la 
Sentència 734/2011 
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Els reunits acorden, per unanimitat, ratificar la urgència d’aquest punt i incloure’l en l’ordre del dia del 
Ple. 
 
A continuació, el portaveu de CxI, Sr. Gili, explica la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Vista la Moció presentada pel Grup Socialista al Plenari de 29 de novembre de 2011, que copiada 
literalment diu: 
 
“Atesa la sentència dictada en relació al conveni de cessió dels terrenys per fer el Poliesportiu de la 
Colònia de Sant Pere que se signà el 25 d’abril de 1995, i que obliga l’Ajuntament a pagar 
1.520.346,84 euros, a la qual cosa s’han de sumar un 8 % pels perjudicis derivats per l’ocupació del 
terrenys, més els interessos des de 28 de desembre de 2005 i les costes judicials.  
 
Atès que el conveni signat el 25 d’abril de 1995 establia que l’Ajuntament rebia els terrenys per ubicar 
el poliesportiu de la Colònia de Sant Pere a canvi de requalificar uns terrenys adjacents com a sòl urbà. 
 
Atès que durant el mateix any 1995, concretament pel Ple de 7 de novembre de 1995, es va ratificar 
l’acord de Comissió de Govern de sol·licitar al CIM la inclusió en el Pla d’equipaments esportius de 
1993, on es concedia una subvenció de 6.000.000 de pessetes damunt un total de 9.000.000 de pessetes 
en data 5 de juliol de 1993, del projecte de construcció d’una pista poliesportiva a la Colònia de Sant 
Pere. El poliesportiu abans esmentat fou inaugurat dia 21 de juny de 1996, i comptà amb una aportació 
del CIM de 6.000.000 de pessetes, és a dir, d’un 66,6 % del cost de les obres. 
 
Atès que, per poder incloure aquestes obres dins el Pla abans esmentat, el conveni fou ratificat per part 
del Consell Insular Mallorca. 
 
Atès que l’any 2001 es varen construir uns vestidors annexos al Poliesportiu, inaugurats dia 23 de juny 
de 2001, també finançats per part del CIM mitjançant el Pla d’equipaments esportius, de tal forma que 
el Consell va aportar el 40 % del preu de les obres i l’altre 60 % fou la part que hi dedicà l’Ajuntament.  
 
Atès que el total de l’obra fou de 21.476.996 de pessetes. 
 
Atès que, amb l’aprovació del Pla d’ordenació de l’oferta turística (POOT) el 22 de juny de 1995, 
s’impedia que aquests terrenys es convertissin en urbans, motiu pel qual, a les Normes subsidiàries de 
1998, aquests terrenys es catalogaren com a urbanitzables.  
 
Atès que el mes d’abril de 1999 les Directrius d’ordenació territorial (DOT) desclassificaven 
automàticament els terrenys urbanitzables. I atès que, tot i això, el Pla territorial de Mallorca que entrà 
en vigor l’1 de gener de 2005 manté aquests terrenys com a urbanitzables, de la mateixa manera que ho 
fan les Normes subsidiàries de 1998, i que, per aquest motiu, aquests terrenys es mantenen, a dia d’avui, 
com a sòl urbanitzable a les Normes subsidiàries que l’Ajuntament d’Artà aprovà el 28 de maig de 
2010.    
 
Atès que ambdues obres realitzades dins aquests terrenys cedits amb el conveni esmentat han estat 
finançades en part pel CIM. 
 
Atès que el Govern balear ha creat un precedent, ja que, i així ha sortit en premsa el passat dia 16 de 
novembre de 2011, signant un protocol d’intencions amb l’Ajuntament de Manacor, per ajudar-lo 
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econòmicament a pagar, amb una tercera part, les despeses de les obres de demolició del pont des Riuet 
de Porto Cristo, mateixa proporció amb la qual, en el seu moment, va participar el Govern balear amb el 
conveni de col·laboració signat per fer front a les obres de construcció del pont.  
 
Atès que la presidenta del Consell de Mallorca, en les mateixes notes de premsa, declarava que 
s’estudiarà la possibilitat que el CIM també pagui el seu tant per cent. 
 
Atès que en ambdós casos hi ha hagut sentencies judicials fermes que obliguen a dos ajuntaments a fer 
dues despeses econòmiques molt importants i que, en ambdós casos, a les obres de construcció 
discutides en el plet hi ha participat, fent una aportació econòmica, el Consell de Mallorca.   
 
Atès que sabem de la intenció de l’Equip de Govern de l’Ajuntament d’Artà de fer totes les passes i les 
gestions que siguin possibles per reduir l’impacte d’aquesta sentència i per aconseguir un acord que 
s’ajusti més a la realitat. 
 
Per tot això, presentam al Ple, perquè els aprovi, els següents 
 
ACORDS 
 
1. Instar l’Equip de Govern a demanar a la presidenta del Consell de Mallorca que aporti la quantitat 
econòmica proporcional al seu tant per cent aportat en la inversió que es va fer en el seu moment a les 
obres de construcció de la pista poliesportiva Cap Ferrutx, així com als vestidors annexos realitzats en 
el 2001, concretament un 53,3 % de la indemnització de danys i perjudicis fixada per la Sentència núm. 
734/2011, dictada per la Sala Contenciosa Administrativa del Tribunal Superior de Justícia de les Illes 
Balears, de 7 d’octubre de 2011. 
 
2. Trametre aquest acord a la presidenta del Consell de Mallorca.” 
 
Vist que aquesta moció, segons consta en l’acta del Ple mencionat, va ser aprovada per unanimitat. 
 
Vist que hi ha ajuntaments que només necessiten setmanes per arribar a acords econòmics amb el 
Consell i el Govern per ajudar a pagar despeses derivades de sentències judicials i es poden citar els 
casos de Manacor (pont del Riuet) i Campos (Ses Covetes); i vist que, a dia d’avui, pràcticament un any 
i mig després encara no s’ha rebut contesta a la proposta de l’Ajuntament. 
 
Vist que aquesta situació provoca un tracte discriminatori cap a les ciutadanes i ciutadans d’Artà que 
col·laboren amb els seus impostos, juntament amb tots els contribuents de la comunitat, a pagar 
despeses derivades de sentències judicials a altres ajuntaments, i que aquesta solidaritat no és recíproca. 
 
Per tot això, es proposa al Ple que adopti els següents 
 
ACORDS: 
 
1. Reiterar la petició d’ajuda econòmica al Consell ja aprovada en el Plenari de novembre de 2011. 
 
2. Fer extensiva la mateixa proposta al Govern balear 
 
3. Trametre aquests acords a la presidenta del Consell i al president del Govern balear.>> 
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El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que és bo recordar que tenim una petició feta. Demanen que 
ajudin en una obra subvencionada per ells. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, considera que, quan el Govern balear i el Consell de Mallorca han 
donat doblers per esbucar altres obres, no seria de justícia que en donàs a aquest Ajuntament perquè es 
tracta d’un altre supòsit. 
 
Els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Reiterar la petició d’ajuda econòmica al Consell ja aprovada en el Plenari de novembre de 2011. 
 
2. Fer extensiva la mateixa proposta al Govern balear 
 
3. Trametre aquests acords a la presidenta del Consell i al president del Govern balear. 
 
 
7. Informació de les resolucions de Batlia corresponents al mes de febrer de 2013 i a dia 15 de 
març de 2013 
 
Es dóna compte de les resolucions de Batlia corresponents al mes de febrer de 2013 i a dia 15 de març 
de 2013. 
  
Els reunits, per assentiment unànime, es donen per assabentats. 
 
 
8. Precs i preguntes 
 
La secretària informa que el PP i Iniciativa Verds han presentat escrits de precs i preguntes, els quals es 
llegeixen a continuació. 
 
PREGUNTES QUE FORMULA EL PP 
 
Abans de passar a l’escrit presentat, el portaveu del PP, Sr. Lliteras, formula la pregunta oral següent: 
 
“En el Ple de 27 de novembre de 2012 vàrem fer una pregunta sobre el fraccionament de l’IBI, vàrem 
demanar si hi havia interessats, i varen contestar que sí. Els vàrem demanar si hi havia qualque tipus 
d’interès afegit i ens varen dir que sí, que el 5 %. I resulta que al diari Última Hora es va dir que ho hi 
havia cap tipus d’interès.” 
 
La regidora delegada de les àrees d’Urbanisme i Hisenda, Sra. Maria, els informa que hi ha dos supòsits 
i els explica. 
 
Tot seguit, es formulen les preguntes presentades per escrit. 
 
1. Ens poden dir quantes barreres arquitectòniques han eliminat aquest darrer mes?  

 
Resposta: Cap. 
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2. Ens poden dir quina quantitat han pagat als proveïdors des de l’anterior plenari?  

 
Resposta: 354.577 euros. 

 
3. Saben vostès o s’han adonat que hi ha tapes de clavegueram i reixats de les clavegueres que, quan hi 
passen els cotxes per damunt, no deixen dormir als veïnats? En cas afirmatiu, ens poden dir quines 
mesures pensen prendre?) 

 
Resposta: De seguida que en tenim coneixement, hi actuam. De dues maneres: a les petites, se’ls posa 
unes gomes que amorteixen el renou; a les grans, se’ls fa una petita reparació i es fixen les parts que 
tenen moviment i que provoquen el renou. 

 
4. Saben vostès o s’han adonat que al carrer de Ciutat hi ha llambordes soltes?  

 
Resposta: Sí. I cada setmana se n’arreglen, però, com ja hem dit en altres plenaris, les actuacions es fan 
sectorialment per manca de pressupost.  

 
Pensen que això és un perill per als vianants? En cas afirmatiu, ens poden dir quines mesures es 
prendran i quan? 

 
Resposta: Pot arribar a ser-ho. 

 
5. Ens poden dir quan pensen arreglar o solucionar el problema de les aigües pluvials, ja que es 
produeixen basses o bassiots als carrers d’Artà que causen desperfectes a cases, establiments públics i 
soterranis? 

 
Resposta: La zona en què encara no està feta la conducció de pluvials està pendent que el Consell torni 
convocar els POS per poder demanar els ajuts pertinents per arreglar-ho. Ja sabem, però, que el Consell, 
pel 2013, farà una convocatòria molt reduïda, de manera que serà difícil poder accedir a un projecte 
d’aquesta envergadura. 

 
6. Ens poden dir quan es reunirà el seguiment de responsabilitats referent al poliesportiu de la Colònia 
de Sant Pere? 

 
Resposta: L’advocat que va negociar la sentència, a qui demanàrem un informe per saber si podríem 
demanar responsabilitats, va demanar una còpia íntegra de l’expedient al jutjat, però va ser denegada 
per via ordinària. Ho va recórrer, al·legant que la negativa vulnera el dret a la tutela judicial efectiva, 
però li confirmaren la denegació. Ja s’ha fet la petició a Joan Mir, advocat que va gestionar el litigi, que 
ens està preparant tota la documentació. De seguida que tenguem l’informe jurídic, convocarem la 
reunió. 

 
7. Ens poden dir si s’han rebut queixes per part dels ciclistes, ja que, a causa de la gran quantitat de clots 
que hi ha als carrers del municipi, es fan bastants punxades? 

 
Resposta: No ens consten aquests tipus de queixes. 
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8. A causa que hi ha palmeres afectades pel becut vermell, tenen pensat fer una campanya per lluitar 
contra aquesta plaga? En cas afirmatiu, ens poden dir quan i en què consistirà? 

 
Resposta: En el seu dia es feren xerrades informatives sobre la qüestió. Als arbres afectats propietat de 
l’Ajuntament, s’hi ha actuat, concretament a un fasser de na Batlessa i a dos de la Residència. També es 
van fent els tractaments preventius periòdics. A la pàgina web de l’Ajuntament hi ha penjada tota la 
informació sobre la plaga. 

 
9. Ens poden dir si els han arribat queixes per part de gent que no són funcionaris i que, si es volen 
reciclar, ho han de fer en horari fora de la seva feina? 

 
Resposta: No entenc la pregunta. L’han plantejat en termes que mentre que la gent que no fa feina a 
l’Ajuntament ha de fer formació fora del seu horari laboral, el funcionariat en fa en el seu horari. Li dic 
que la Funció Pública i el conveni dels treballadors permet la formació en horari laboral. 

 
10. En el creuer del carrer del 31 de Març amb el carrer de Santa Margalida no es podrien posar uns 
banda reductora de velocitat, com hi ha al carrer de l’Institut, per evitar possibles accidents?  

 
Resposta: En aquest carrer hi ha actuacions previstes en el Pla de mobilitat per tal de reduir la velocitat; 
s’hi està fent feina per veure la millor manera d’implementar aquestes mesures dins les possibilitats 
pressupostàries.  
 
A part d’aquest, no creuen vostès que n’hi ha més, dins Artà i la Colònia de Sant Pere?  
 
Resposta: Sí, segurament hi ha més punts conflictius. 

 
11. Ens poden dir quants d’embargaments s’han fet a dia d’avui per part de l’Ajuntament a 
conseqüència d’impagaments? Quants n’hi ha que estan en procés d’execució? Hi haurà desnonaments 
en cas d’impagaments? 
 
Resposta: De bancs, fa estona que se’n fan; de sous, d’immobles, de devolucions d’hisenda, etc., no es 
pot donar la xifra. 

 
12. Per quin motiu hi ha aparcats vehicles que estan abandonats i en molt mal estat? 

 
Resposta: Perquè els propietaris els abandonen.  
 
Pensen retirar els vehicles abandonats que hi ha al pàrquing de Costa i Llobera? Quan?  
 
Resposta: Sí. Quan s’hagin conclòs els tràmits legals que ho permetin. 
 
PRECS I PREGUNTES QUE FORMULA I. VERDS 
 
Precs 
 
- Si no s’ha comunicat al jutjat corresponent el meu interès per anar a declarar de manera voluntària en 
diligències prèvies, pel cas de la querella de Fiscalia contra una funcionària d’aquest Ajuntament, prec 
que així es faci, tal com ja ho vaig fer amb ocasió de la Comissió Informativa General del passat mes de 



�

���

�

febrer. 
 
Resposta: S’accepta. De tota manera, vostè ja sap que és el jutge qui determina les citacions. 
 
Preguntes 
 
Interior 

 
- En quin estadi es troba la instal·lació de càmeres de vigilància en diferents punts del municipi?  

 
Resposta: En fase d’instal·lació de la infraestructura: línies elèctriques i suports. 

 
- Amb quina partida pressupostària es finança aquesta mesura?  
 
Resposta: De l’Artà Sorprèn. 

 
- Quin és l’objectiu d’aquesta mesura? 

 
Resposta: Salvaguardar la seguretat de les instal·lacions i les infraestructures. 

 
- Quina és la localització prevista per a les diferents càmeres? 

 
Resposta: Sant Salvador, Na Caragol i els parcs infantils. 

 
- Quina és la localització prevista per als aparells repetidors/difusors de senyal? 

 
Resposta: Campanar de l’església, que s’està tramitant la petició, i ses Escoles. 

 
- Algun mitjà de comunicació local va informar dia 23 de febrer d’una “allau” de robatoris a la 
urbanització Montferrutx produïda “en dies passats”. El mateix batle d’Artà, màxim responsable local 
de seguretat, expressava la seva “preocupació” al respecte un dia després de l’aparició de la notícia. 
Quants de robatoris s’han produït en aquella urbanització el passat mes de febrer i fins a la data 
assenyalada? 

 
Resposta: Segons la informació remesa pel lloc de la Guàrdia Civil d’Artà, en el mes de febrer hi hagué 
la denúncia de dos robatoris en el municipi. 

 
- Quants de robatoris s’han produït a la Colònia de Sant Pere el passat mes de febrer i fins a la data 
assenyalada?  

 
Resposta: Un. 

 
- Quants de robatoris s’han produït a Artà (conjunt del municipi) el passat mes de febrer i fins a la data 
assenyalada? 
 
Resposta:  Dos. 
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- Quantes denúncies s’han fet per incompliment de l’obligació d’ús del cinturó de seguretat en els nuclis 
urbans? 
 
Resposta: Durant la campanya informativa de l’ús de sistemes de retenció infantil que es va fer 
conjuntament amb els municipis del Consell de Seguretat Sud-est, com que era informativa no se’n va 
posar cap. 
 
Durant la campanya de DGT, s’ han posat un total de 24 denúncies repartides de la manera següent: 
13 als conductors; 2 a acompanyants adults en el seient davanter; 4 a acompanyants adults al seient 
de darrere; 2 per dur menors a davant; i 3 per dur menors a darrere sense cap sistema de retenció. 

 
- Quants plecs de descàrrec s’han rebut a dia d’avui? 
 
Resposta: Cap. 

 
- Quantes denúncies han estat ratificades per part dels agents de la Policia responsables de les 
denúncies?  

 
Resposta: Cap. 

 
- S’ha recordat a la Policia Local, en el sentit de les preguntes formulades per un servidor al darrer Ple, 
allò establert en el Reglament per a l’ús de la llengua catalana a l’Ajuntament d’Artà, en particular i 
entre d’altres, als articles 1.1, 2 i 5.3? 

 
Resposta: Sí. 

 
- Quantes denúncies s’han fet, fins a dia d’avui, per la detecció de cans a lloure a la via pública? 

 
Resposta: Des de l’inici de la campanya se n’han formulat 12. 

 
- Quan s’assenyalaran les platges a on, a partir del mes de maig, no hi podrà haver presència de cans? 

 
Resposta: Quan es pugui. De tota manera, hem contractat l’auditoria de platges per tal de millorar en 
aquest i altres aspectes. 

 
- És conscient el regidor de Medi Ambient i responsable de la Policia Local que, sense aquesta 
senyalització, es podrien donar interpretacions confuses per part dels usuaris en relació a l’Ordenança de 
benestar animal? 

 
Resposta: Si els cans van a lloure, es poden denunciar igualment; de fet, no hi ha rètols a les vies 
públiques i denunciam. 
 
- Quantes denúncies s’han fet, fins a dia d’avui, per la detecció de propietaris o responsables de cans 
que deixen abandonades les defecacions d’aquests en la via pública? 

 
Resposta: Cap. 
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- Per quin motiu s’han deixat de publicar a la web municipal, als pocs dies de dur a terme les sessions 
plenàries d’aquesta corporació i com s’havia anat fent fins al passat mes de desembre, els 
enregistraments sonors de les sessions que fa Ràdio Artà Municipal? 

 
Resposta: Per un problema de coordinació, per no haver-hi cap responsable directe de la seva 
publicació. 

 
- S’han tramés a les administracions corresponents els acords del passat mes de febrer, per part d’aquest 
Ple, relatius a la moció presentada per un servidor sobre sa Canova i les propostes diverses d’actuacions 
dirigides a una millor protecció i gestió d’aquest espai natural protegit? 

 
Resposta: Sí. 

 
- Quan? 

 
Resposta: Dia 15 de març. Tots els han rebut. 

 
Urbanisme 
 
- Consta a l’Equip de Govern alguna reforma i/o ampliació o renovació de les instal·lacions de les 
antenes de telefonia mòbil situades en un edifici de la Gran Via d’Artà? 

 
Resposta: No. En una fotografia de 30 de juliol de 2008 i sembla que està igual que avui. 

 
- Consta la sol·licitud d’algun permís per fer-ne, i se n’ha atorgat algun? 

 
Resposta: No. 

 
- S’ha avançat gens, segons allò acordat per aquest Ple, en l’expedient de disciplina urbanística 
2011/1710-30? 

 
Resposta: S’està fent feina en tots els expedients. 

 
- Si és negatiu, per quin motiu? 
 
Resposta: S’està fent feina en tots els expedients. 

 
- S’ha avançat gens, segons allò acordat per aquest Ple, en l’expedient d’obres 99/2005? 

 
Resposta: S’està fent feina en tots els expedients. 
 
- Si és negatiu, per quin motiu? 

 
- Consta a la regidora d’Urbanisme la continuïtat de les obres?  

 
Resposta: No tenim cap informe que ho digui. 
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[El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, demana a la secretària que consti en acta que les obres 
continuen.] 

 
- Quina és l’empresa constructora?  

 
Resposta: Segons la llicència, Melchor Mascaró. 

 
- Consta a la regidora que el mateix propietari ha presentat una sol·licitud de permís per construir, a les 
mateixes parcel·les, una piscina? 

 
Resposta: Sí. 
 
- Quina va ser la resposta a la sol·licitud i amb quins arguments? 

 
Resposta: Pendent d’informe de l’arquitecta municipal. 
 
[El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, diu que no s’ha donat resposta a la pregunta; i diu a la regidora 
que l’han informat malament.] 

 
- S’han rebut al·legacions, quan i quins arguments les fonamenten?  
- S’han respost aquestes al·legacions? 
- Per quin motiu? 

 
- Hi ha ja alguna definició per part d’aquest Ajuntament, respecte de criteris clars i objectius de 
priorització de les actuacions en matèria de protecció de la legalitat urbanística, especialment pel que fa 
a la incoació de nous expedients i a l’execució de les ordres de demolició? 

 
Resposta: S’hi està fent feina. 
 
- Si és positiu, quina? 
- Si és negatiu, per quin motiu? 

 
- A la vista de sentència de dia 5 de gener de 2011 del Jutjat Contenciós Administratiu núm. 3 i la 
interlocutòria del mateix jutjat del passat 21 de febrer, hi ha possibilitat de recurs?  

 
Resposta: No. 

 
- Què ha costat a l’Ajuntament aquest afer judicial?  

 
Resposta: De moment, extraoficialment no hi ha hagut despesa oficial. 

 
- S’ha encarregat o es preveu encarregar pròximament algun pressupost del que costaria el projecte de 
demolició i les obres d’aquestes?  

 
Resposta: Es tenia previst, però esperarem la definició de l’Agència del Consell. 
 
- Sí és negatiu, per quin motiu? 
- Si és positiu, a qui? 
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- Quina valoració fa la regidora d’Urbanisme dels fets (o, més ben dit, de la manca d’actuació per part 
de l’Ajuntament tot i els avisos i denúncies) que varen conduir a la demanda presentada per la veïna 
afectada per les obres il·legals i il·legalitzables a la parcel·la adjacent, consistents en la construcció d’un 
habitatge de nova planta i del tancament de la parcel·la amb mur d’obra?  

 
Resposta: No la puc fer del que va passar antigament. Però, en ser-hi, s’ha fet el que tocava. 

 
- Expedient d’obres per a la construcció de 13 habitatges en el passeig de la Mar, 39, cantonada amb el 
c/ de la Verge Maria, 36, i amb el c/ de Sant Lluc. Les obres corresponents a aquest expedient es troben 
aturades des de fa anys. Des de quan consta que el tancament de seguretat d’aquestes obres ocupa via 
pública (uns 70 m2)? 

 
Resposta: Avui no tenc encara la informació, ja que està en ocupació de via pública i és un expedient 
que s’ha de tornar posar en marxa. 

 
- Què s’ha fet respecte de poder cobrar algun dia el que correspongui en concepte d’ocupació de la via 
pública? 

 
Resposta: Des d’avui, si no es paga, no es deixa ocupar la via pública. S’està fent feina per veure què es 
pot recuperar de temps enrere. 

 
- A dia d’avui, quins són els càlculs del deute amb l’Ajuntament per aquest concepte? 

 
Resposta: No ho sabem. 

 
- Consta alguna transmissió patrimonial recent d’aquesta parcel·la i de l’obra corresponent? 

 
Resposta: No ho sabem. 

 
- Consta alguna reactivació pel que fa a l’expedient d’obres? 

 
Resposta: No. 

 
Cultura i Patrimoni 
 
Teatre 
 
- Com a regidor responsable de Cultura, el passat mes de desembre vaig comanar pressupost a un 
arquitecte amb experiència contrastada en peritatges judicials, per a un segon dictamen pericial que 
donàs encara més consistència a la reclamació d’’aquest Ajuntament contra l’arquitecte responsable del 
projecte de l’edifici del Teatre, així com a responsable del seguiment i supervisió de les obres d’aquest. 
A la darrera reunió del Patronat de la Fundació del Teatre, duta a terme dia 13 de març, l’actual regidor 
de Cultura informà que aquest segon dictamen pericial s’encarregaria finalment en dates properes. S’ha 
formalitzat ja l’encàrrec? 

 
Resposta: S’ha parlat telefònicament amb el tècnic per tal que s’organitzi i pugui començar la feina 
encarregada al més aviat possible. 
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- Es confirmen, en examen previ per part d’aquest pèrit, les deficiències detectades en origen pel 
primer gabinet i que donaren lloc a la reclamació municipal?  

 
Resposta: En examen previ, sí. 
 
- Quines són aquestes deficiències? 

 
Resposta: Deficiències en la construcció de la plaça, barreres arquitectòniques, insonorització, 
incompliment de normativa. 
 
- N’hi ha de noves?  

 
Resposta: Haurem d’esperar l’informe comanat. 
 
- S’ha produït alguna novetat en el procediment judicial?  

 
Resposta: No. 
 
- S’ha donat alguna passa a nivell administratiu?  

 
Resposta: Sí, s’han cercat i acarat totes les factures que ens demana el gabinet d’advocats. 
 
- Es preveu donar alguna passa properament?  

 
Resposta: Sí, tal com recomana el gabinet d’advocats, es preveu iniciar la via de constrenyiment per tal 
de cobrar aquestes factures. 
 
- En la sessió de 5 de juliol de 2012 i a proposta del Patronat del Teatre traslladada per un servidor, la 
JGL va acordar “Demanar al bufet d’advocats Mir & Lagos que emeti informe jurídic en relació amb la 
compatibilitat de les factures emeses i cobrades per Mateu Carrió Muntaner de l’Ajuntament d’Artà 
amb motiu dels diferents treballs realitzats en relació amb el Projecte i obra del Teatre Municipal 
d’Artà, després de les sentències dictades per la Sala Social del TSJIB en data 29 de novembre de 2005, 
que confirma l’anterior dictada pel Jutjat Social núm. 4 de Palma, amb motiu de la demanda interposada 
pel senyor Carrió contra l’Ajuntament d’Artà per extinció de contracte laboral. Amb valoració de 
possibles responsabilitats i de formulació de reclamació econòmica, si s’escau”. S’ha rebut aquest 
informe? 

 
Resposta: No. 
 
- Si és negatiu, quan se’n preveu la recepció? 

 
Resposta: No tenim una data concreta, intentam que sigui en el menor termini possible. 
 
Biblioteques 
 
- Continua el bibliotecari/documentalista de la Biblioteca d’Artà fent-se càrrec de la gestió de l’Arxiu 
municipal? 
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Resposta: Sí, des de dia 14 de febrer es fa càrrec de l’arxiu.  
 
- Amb quina freqüència du a terme setmanalment les tasques corresponents a la gestió esmentada?  
 
Resposta: Tots els dijous dematí, de 10.30 h a 14.15 h. 
 
- S’ha hagut de revisar la dedicació (tasques, ritmes de desenvolupament d’aquestes, etc.) d’aquest 
treballador municipal per mor d’aquesta nova tasca de gestió d’Arxiu municipal? 
 
Resposta: Sí, mentre es dugui a terme la tasca de l’arxiu, el dijous dematí deixarà de fer les tasques de 
Fons Local. 
 
- Es preveu fer accessible per al públic en general el dossier de premsa local ja digitalitzat i organitzat 
en base de dades que permet la recerca, entre d’altres criteris per paraules clau, que es remunta a gener 
de 2007, segons es descriu al blog d’aquest servei municipal? 
 
Resposta: Essent regidor el Sr. Guillem Caldentey es va tractar aquest tema i va transmetre al Servei 
d’Informàtica la preguntes següents: 
 
a) Amb la contractació que es té amb Absis, es preveu la possibilitat de poder obrir cap a l’exterior el 
que de moment només és un servei intern? 
b) En cas que aquesta contractació no inclogui aquests servei, quin cost tendria?  

 
En aquest moment  encara no tenim resposta, per tant no li puc donar una contestació en negatiu o 
positiu fins que tengui tota la informació. 
 
- Si és negatiu, per quin motiu? 
- Si és positiu, com es preveu fer-ho? 
 
- Han finalitzat les tasques de remodelació dels diferents espais de la Biblioteca Municipal de la Colònia 
de Sant Pere? 
 
Resposta: Sí. 
 
- En què han consistit?   
 
Resposta: Posar parquet al racó infantil, pintar la biblioteca, reorganitzar els espais (canviar de sala tota 
la narrativa), comprar material per a la zona infantil (una estora, 2 pufs per seure i un moble per posar 
llibres) i canviar l’ordinador de la bibliotecària. 

 
Patrimoni 
 
- Com es desenvolupa la redacció del Pla director del jaciment de ses Païsses? En quin estadi es troba? 
 
Resposta: El Pla director de ses Païsses. Període 2013-2017 està acabat de redactar i a punt per enviar al 
Departament de Patrimoni del Consell de Mallorca. 
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- Es compta amb la col·laboració del Departament de Patrimoni del Consell?  
 
Resposta: El Departament de Patrimoni del Consell ha atès les nostres demandes d’assessorament i ha 
fet els seus suggeriments per a l’elaboració del Pla director. 
 
- Quines feines s’hi duen a terme o s’hi han dut a terme recentment? 
 
Resposta: En aquests moments, una brigada del Departament de Medi Ambient del Consell de Mallorca 
està fent una neteja de vegetació. Recentment, s’han renovat els panells informatius. 
 
- Quines feines s’hi duran a terme properament? 
 
Resposta: Això ja dependrà de l’aprovació del Pla director i els projectes que s’hi han de presentar 
adjunts. Sembla que abans de l’estiu es podria acabar d’excavar i restaurar l’habitacle núm. 9 i que 
també es podrien retirar algunes pedreres de les excavacions de Giovanni Lilliu. 
 
- S’ha avançat gens amb els projecte de senyalització i millores en la conservació dels jaciments de la 
Colònia, de s’Arenalet dels Ermitans, i del Dolmen de s’Aigua Dolça?  
 
Resposta: No. 
 
- Consta si el Departament de Patrimoni del Consell ha actuat, en dates recents, en els jaciments 
arqueològics del talaiot de sa Canova? 
 
Resposta: No, no consta que el Departament de Patrimoni hagi fet cap actuació recent respecte al talaiot 
de sa Canova. No obstant això, sembla que la propietat està fent feines de poda d’ametllers, ullastres, 
alzines, etc., que afecten la visibilitat del talaiot i que, fins i tot, es neteja de vegetació el talaiot mateix. 
 
- Si és afirmatiu, què s’hi ha fet? 
- Si és negatiu, es valora reclamar-ne alguna actuació amb l’objectiu de preservar-lo? 
 
Resposta: El Departament de Patrimoni té previst fer una inspecció de les actuacions descrites. 

 
- Es valora alguna actuació, amb fons propis, amb l’objectiu de valoritzar aquest important monument 
des del caire turístic (senyalització, etc.)? 
 
Resposta: A curt termini, no. 
 
- Si és afirmatiu, en quin sentit? 
 
- S’ha avançat en la revisió de l’inventari de la col·lecció municipal d’art (pinacoteca municipal)?  
 
Resposta: S’aniran fent actuacions puntuals per millorar l’estat de la pinacoteca. En aquests moments, 
s’està considerant la restauració dels llibres de Miquel Barceló per la seva possible exposició pública.   
 
- Es té previst donar continuïtat a les línies d’actuació d’aquests darrers anys, en el sentit d’incorporar 
les peces en l’inventari municipal de béns, així com a tasques de restauració i conservació? 
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Resposta: Sí. 
 
 
Acords 
 
1. Acordar, per unanimitat, essent tretze el nombre legal de membres del consistori i tretze els assistents, 
aprovar l’acta de la sessió de 27 de novembre de 2012. 
 
2. Acordar, per unanimitat: 
2.1. Felicitar els agents de policia Serafín Mestre Ginard i l’agent Antonio Lallave Baena i fer constar el 
reconeixement de mèrits per la seva ràpida i decisiva actuació en l’accident de trànsit d’atropellament 
de tres ciclistes del passat 11 de novembre de 2012. 
2.2. Trametre aquest acord als agents Serafín Mestre Ginard i l’agent Antonio Lallave Baena de la 
Policia Local d’Artà. 
 
3. Acordar, per unanimitat: 
3.1. Fer constar el total i absolut suport de l’Ajuntament d’Artà al CEIP Na Caragol per la seva tasca, 
continuada durant molts d’anys, en defensa de la cultura i la llengua pròpia, pel seu respecte a altres 
llengües i cultures, pel seu compromís inequívoc amb l’educació sense discriminacions i al costat dels 
sectors més necessitats. 
3.2. Rebutjar el tractament que el diari El Mundo ha dispensat al seu equip directiu, un tractament 
injuriós i calumniós que han hagut de suportar uns professionals de l’educació per haver fet complir el 
Projecte lingüístic de centre, aprovat al seu dia pel Claustre i pel Consell Escolar. 
3.3. Fer arribar aquest acord al CEIP Na Caragol, a la Conselleria d’Educació, al diari El Mundo i a la 
Fundación Nacional Círculo Balear. 
 
5. Acordar, per unanimitat: 
5.1. Traslladar una resolució al Ministeri d’Afers Exteriors de l’Estat espanyol, per tal que traslladi als 
àmbits oportuns (ONU, UE), la més enèrgica protesta davant aquests fets i exigeixi al Regne del Marroc 
l’alliberament immediat d’aquests 24 presos polítics contra els quals no s’ha exhibit cap prova.  
5.2. Demanar al Govern espanyol que actuï a escala internacional per a què d’una vegada per totes es 
compleixi el dret internacional, es dugui a terme el referèndum pel dret a l’autodeterminació del poble 
sahrauí i es respectin els drets humans als territoris ocupats del Sàhara Occidental. 
 
6. Acordar, per unanimitat:  
6.1. Reiterar novament al Consell de Mallorca la reclamació perquè es dugui a terme el projecte de 
rehabilitació del monestir de Bellpuig. 
6.2. Instar l’Equip de Govern a analitzar la viabilitat de cofinançament amb els fons europeus esmentats 
sobre projectes com els esmentats anteriorment i a presentar les sol·licituds corresponents davant del 
Govern, si s’escau, al més aviat possible. 
6.3. Instar el Govern balear a convocar la presentació de projectes susceptibles de cofinançament amb 
els fons europeus FEDER. 
 
M1. Acordar, en relació a la Moció que presenten UIA, CxI, PSOE i I. Verds a favor que l’Ajuntament 
sigui ajudat econòmicament per part del CIM i del Govern balear amb motiu de la Sentència 734/2011: 
1. Acordar, per unanimitat, ratificar la urgència d’aquest punt i incloure’l en l’ordre del dia del Ple. 
2. Acordar, per unanimitat: 
2.1. Reiterar la petició d’ajuda econòmica al Consell ja aprovada en el Plenari de novembre de 2011. 
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2.2. Fer extensiva la mateixa proposta al Govern balear 
2.3. Trametre aquests acords a la presidenta del Consell i al president del Govern balear. 
 
 
El batle aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
La secretària       Vist i plau 
        El batle 


